
Vážení lídři kandidátek komunálních voleb 2014, 

dovoluji se na Vás obrátit s prosbou stručné odpovědi na tři jednoduché 
otázky  týkající  se  Vašeho  volebního  obvodu.  Vaše  názory  k zvoleným 
tématům  budou  prezentovány  návštěvníkům  webového  portálu 
www.nasipolitici.cz. 

Portál  Naši  politici.cz  veřejnosti  zprostředkovává  nezaujaté 
relevantní  informace  o  významných  osobnostech  politického 
života České republiky. Server nabízí více než 2 000 životopisných 
profilů  politiků,  v loňském roce  jej  navštívilo  více  než  820  000 
návštěvníků a patří mezi vyhledávané zdroje informací analytiků a 
žurnalistů. 

Přestože si uvědomujeme, že shrnout komplexní a významné komunální 
téma  do  jednoduché  odpovědi  nemusí  být  jednoduché,  žádáme  Vás  o 
odpověď v maximálním rozsahu 4 řádků. Relativní stručnost odpovědí je 
velmi  důležitá  pro  získání  pozornosti  čtenářů.  Pokud  přiložíte  odkaz  na 
webovou prezentaci Vašich názorů či stranického programu, bude u Vašich 
odpovědí zveřejněn rovněž. 

Dovolujeme si požádat o zaslání odpovědi (do neděle 5. 10. 2014 do 17 
hod),  tak  aby  mohly  být  dostupné  návštěvníkům  portálu  v posledním 
předvolebním týdnu. Podle naší dlouhodobé zkušenosti se právě v těchto 
dnech těsně před volbami výrazně zvyšuje čas setrvání  návštěvníků na 
webu a dochází k nadprůměrnému vyhledávání informací o kandidátech.   

V případě jakýchkoli  dotazů se prosím obraťte na níže uvedený kontakt. 
Děkujeme Vám za Váš čas a přejeme příjemný den,

Michal Voda
Naši politici o.s. 
E-mail: voda@nasipolitici.cz
Tel.: +420 777 022 577 

OTÁZKY PRO VOLEBNÍ LÍDRY

1. Co považujete za největší problém či prioritu Vašeho kandidátního obvodu? 
Jaké řešení chcete prosazovat? 

• Za hlavní problém považuji, jakožto vystudovaný inženýr financí, 
nedostatečnou průhlednost finančních toků vč. výběrových řízení na 
veřejné zakázky (řešení: tzv. „rozklikávací rozpočet“ na internetu a 
zveřejňování veřejných zakázek v dostatečně dlouhé době dopředu na 
internetu), nevýhodně nastavené smlouvy uzavřené městskou částí v 
minulých volebních obdobích (řešení: revize těchto smluv a příslušná 
nápravná opatření) a málo otevřený vztah současných radních 
ke skutečným potřebám a zájmům občanů Kbel (řešení: využití místního 
referenda či anket v otázkách zcela zásadního významu). Velmi důležitá 
je i urychlená výstavba nové ZŠ za předpokladu důsledné kontroly 
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nákladů, aby nedošlo k předražení této rozsáhlé investice.
2. Jaký máte názor na tzv. občanský rozpočet, tedy možnost občanů přímo 

rozhodovat o směřování části výdajů MČ? 
(Jde o realizovatelný nápad? Pomůže zvýšit občanské povědomí o dění v obvodu? Nehrozí neuvážené či 
nekoncepční utrácení? Pokud jste pro, jak systém zavést?)

Myšlenku tzv. občanského jinak také participativního rozpočtu vnímám v situaci, 
kdy řada občanů pociťuje určitou beznaděj v možnosti ovlivňovat ekonomicko-
společenský život ve své MČ, jako krok správným směrem. Otázkou zůstává, o 
jakém procentu z celkového objemu prostředků by měly občané rozhodovat. 
Pokud se volební strany budou v rámci předvolebního boje pouze populisticky 
předhánět, kdo prosadí vyšší procento, může se celá tato skvělá myšlenka 
„většího zapojení občanů“ snadno překlopit do neefektivního utrácení s rizikem, 
že na některé důležité oblasti již nezbydou peníze. Aby je bylo možné financovat, 
pak by se logicky musela MČ zadlužovat se všemi důsledky z toho plynoucími , 
což si asi málokdo rozumný přeje.

3. Jste pro rychlé zavedení zveřejňování smluv MČ Praha 19 (včetně 
komunálních společností apod.) na internetu bez ohledu na to, zda a v jaké 
podobě bude schválen příslušný zákon?  
Poznámka: Některé radnice k této praxi již přistoupily. Kritici se obávají prozrazení citlivých informací veřejných 
společností konkurenci.  Zastánci argumentují, že smlouvy jsou na požádání již nyní ze zákona zveřejňovány 
podle zákona o svobodném přístupu k informací, který zajištuje i ochranu obchodního tajemství (zveřejňuje se 
např. cena a rozsah zakázky, nikoli cenová kalkulace či technologický postup).

Obecně se považuji za zastánce zveřejňování uzavřených smluv na internetu a 
v tomto smyslu i podporuji poslanecký Návrh na vydání zákona o Registru smluv 
a o změně zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách, ve znění pozdějších 
předpisů, který je v těchto dnech v legislativním procesu. Chápu jej jako jeden 
z účinných nástrojů opatření proti korupci a klientelismu. Jelikož však jako politik 
musím ctít a dodržovat platný právní řád ČR, je třeba minimálně do schválení a 
vydání tohoto zákona mít na paměti, že nelze bezhlavě všechny informace ze 
smluv jednoduše „pověsit“ na internet (ačkoli je to pro voliče líbivé), protože by 
tím mohlo dojít např. k porušení obchodního tajemství či zneužití některých 
citlivých informací o některých subjektech konkurencí (např. vyzrazení 
obchodních marží konkurenci).
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